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شــهروند| بعــد از جام جهانی 98 بــود که 
ســتاره های فوتبال ایران در عرصــه جهانی دیده 
شــدند. ســیل پیشــنهادهای اروپایی به سمت 
بازیکنان تیم ملی سرازیر شد و بهترین های تیم ملی 
تا قبل از جام جهانی آلمان توانستند بدون هیچ بازار 
گرمی به لیگ های اروپایی راه پیــدا کنند. بعد از 
آن موجِ سرازیر شدن ســتاره های ایران به اروپا در 
سال های متوالی، ایران با فقر لژیونر در اروپا روبه رو 
شد و حالا شرایط فوتبالیســت های ایرانی جوری 
شده که آنها پیشنهادهای نداشته از اروپا را مطرح 

می کنند!
ظهور و افول ستاره ها در اروپا

در فاصله 6 ســاله بین جام های جهانی  1998 
تا 2006 بازیکنان زیادی از فوتبــال ایران به اروپا 
راه یافتند که شــاخص ترین آنها رحمان رضایی، 
سهراب بختیاری زاده، وحید  هاشمیان، علی دایی، 
خداداد عزیــزی، کریم باقری، علی ســامره، علی 
کریمی و... بودند. آن ســال ها اوج حضور بازیکنان 
فوتبال ایران در اروپا بود. بعد از 6 سال که تیم ملی 
توانست با برانکو ایوانکوویچ به جام جهانی راه پیدا 
کند، همه انتظار داشتند دوباره لیگ های اروپایی 
به سراغ بازیکنان ایرانی بیایند اما این اتفاق نیفتاد. 
البته فوتبال ایران در آلمان نتوانست نتایج خوبی 
بگیرد و نمایش قابل قبولی هم نداشــت. شــاید 
به همین دلیل بود که آن  ســال فقــط آندرانیک 
تیموریان توانســت به فوتبال انگلیــس راه پیدا 
کند و جواد نکونام به اوساســونای اسپانیا پیوست. 
حســین کعبی، رضا عنایتی، آرش برهانی و جواد 
کاظمیان هم در آن سال ها به فوتبال امارات رفتند 
تا دلارهای نفتی عرب ها حسابی از فوتبالیست های 
ایرانی دلبری کند. اگر ترانســفر مسعود شجاعی 
به اوساسونا را که 2 ســال بعد از جام جهانی 2006 
کنار بگذاریــم، بعد از نمایش تیم ملــی در آلمان 
مســیر اروپایی شــدن فوتبالیســت های ایرانی 

مسدود شد. ســال های زیادی گذشت که فوتبال 
ایران نتوانســت بازیکنی به اروپا صادر کند. حتی 
بعد از جام جهانــی 2014 هم بــا این که تیم ملی 
بازی های بهتری نســبت به بقیه تیم های آسیایی 
به نمایش گذاشت اما دروازه های فوتبال جهان به 
روی بازیکنان ایرانی بســته ماند تا حسرت حضور 
ملی پوشان کشورمان در لیگ های معتبر بیشتر از 
قبل شود. البته بازیکنانی مثل علیرضا جهانبخش، 
ســردار آزمون، اشــکان دژاگه، علیرضا حقیقی و 
رضا قوچان نــژاد در آن دوره در فوتبال اروپا بازی 
می کردند اما همه آنها پیش از جام جهانی برزیل به 
اروپا رفته بودند و حضورشان در تیم هایشان ربطی 

به نمایش تیم ملی در برزیل نداشت.
ادعاهای بدون سند ستاره ها

هرســاله بعد از پایان لیگ برتــر، بازیکنانی که 
حتی درخششــی نصفه و نیمه در لیگ داشــتند، 
برای بازارگرمی و بــالا بردن مبلغ قراردادشــان 
ادعا می کنند از باشــگاه های اروپایی پیشــنهاد 
دارند. ایــن ادعاها درحالی مطرح می شــود که ما 
بعد از جام جهانی 2014 که تیم ملی کشــورمان 
در بالاترین ســطح فوتبال دنیا بــه میدان رفتند، 
پیشنهادی از اروپا نداشتیم. شاید چشم نواز نبودن 
بازی های تیم ملی و اســتراتژی نباختن باعث شد 
بازیکنان ایرانی مورد توجه باشگاه های اروپایی قرار 
نگیرند. با این وجود و بــا توجه به بایر ماندن زمین 
فوتبال ایران باید قبول کنیم که درخشش بازیکنان 
در لیگ برتر نمی توانــد دلیل موجهی برای لژیونر 
شدن باشد. البته در 4 سال اخیر بازیکنان کم سن 
و سالی مثل ســردار آزمون، علیرضا جهانبخش، 
ســعید عزت اللهی و میلاد محمدی توانستند به 
فوتبال اروپا راه پیدا کنند. آنها حضور در تیم های 
درجه 2 اروپا با قراردادهــای پایین را به ماندن در 
فوتبال ایران و گرفتن پول های میلیاردی ترجیح 
دادند اما بعد از موج حضور ایــن چند نفر در اروپا 

دیگر خبری از پیشــنهادهای خوب برای ایرانی ها 
نبود و فقط احســان حاج صفی توانســت به تیم 
فرانکفورت آلمان بــرود که تجربه ناموفقی برایش 
محسوب شد و دوباره به ســپاهان برگشت. با این 
وجود هر ســال در آســتانه فصل نقل و انتقالات 
تعدادی از بازیکنان مدعی می شوند می خواهند به 
اروپا بروند اما در آخر باز هم با مبلغی میلیاردی در 

ایران می مانند.
پیشنهادهای اروپایی با هدف بازارگرمی

کافی است این روزها ســری به رسانه ها بزنید تا 
ببینید نیمی از بازیکنان فوتبال ایران یا پیشــنهاد 
اروپایــی دارند یا منتظر پیشــنهاد هســتند. در 
ســال های اخیر اوضاع فوتبال ایران جوری شــده 
که حتی کشــورهایی مثــل قطر هــم کمتر به 
سراغ فوتبالیســت های ایرانی می آیند. این روزها 
بازیکنانی مثل رامین رضاییان، ســروش رفیعی، 
بیرانوند، سعید آقایی، کاوه رضایی، مهدی طارمی، 
رحیم زهیوی، امید نورافکن، داریوش شــجاعیان 
و... مدعی هستند منتظر رســیدن پیشنهادهای 
اروپایی هســتند و می خواهند آمال و آرزوهایشان 
را در  قاره ســبز دنبال کنند. اما آیــا واقعا فوتبال 
ایران که در سال های اخیر در صدور بازیکن به اروپا 
کارنامه ناموفقی داشته چنین ظرفیتی دارد که این 
همه بازیکنان را در لیگ های اروپایی داشته باشد؟ 
به نظر می رسد مطرح شدن پیشنهادهای اروپایی 
چیزی جز بازارگرمی برای بازیکنان ایرانی نیست تا 
بتوانند به صفرهای قراردادشان اضافه کنند چون 
سال هاست سقف آرزوهای ایرانی ها کوتاه شده و به 

پول میلیاردی و زندگی لوکس قانع شده اند.
بختیاری زاده: در ایران بازیکنی در حد 

فوتبال اروپا نداریم!
سهراب بختیاری زاده، یکی از لژیونرهای فوتبال 
ایران بوده اســت. او درباره ادعاهای این روزهای 
بازیکنان ایرانی درباره لژیونر شدن به »شهروند« 

می گویــد: »هر ســال در فصل نقــل و انتقالات، 
بازیکنانی که در طول لیگ درخشــش داشته اند 
تلاش می کنند شرایط را به نفع خود کنند. درحال 
حاضر بازیکنان خوبی در لیگ برتــر داریم اما یا 
هنوز به مرحله ای نرســیده اند که بتوانند لژیونر 
شوند یا از ســن و سالشان گذشــته که ترانسفر 
شــوند. برخی از جوانان در لیــگ عملکرد خوبی 
داشــته اند و شاید یکی، دو ســال دیگر که تجربه 
بیشــتری به دســت بیاورند بتوانند لژیونر شوند 
اما حالا شــرایطش را ندارند. بهتر است بازیکنان 
به جای پرداختن به چنیــن بازارگرمی هایی در 
فصل نقــل و انتقالات، روی اســتراحت و بازیابی 
ذهنی و فیزیکی خود تمرکز کنند تا برای  ســال 
آینده شــرایط خوبی داشــته باشــند. متاسفانه 
نه طرز فکــر بازیکنان ایرانی حرفه ای اســت نه 
باشــگاه ها توانایی نگهداری بازیکنــان را دارند. 
همین می شــود کــه فوتبالیســت های ایرانی از 
ایــن فرصت سوءاســتفاده می کننــد و با مطرح 
کردن پیشــنهادهایی که واقعیت ندارند به دنبال 
بازارگرمی و بالابردن میزان قراردادشان هستند.« 
بختیاری زاده درباره کاهــش لژیونرهای فوتبال 
ایران می گوید: »بعد از وارد شــدن پول به فوتبال 
ایران بعــد از جام جهانی فرانســه خیلی چیزها 
در فوتبال کشــورمان تغییر کرد. در آن ســال ها 
 نتوانستیم از ورود پول به فوتبال بهترین استفاده 
را ببریم و آن را صرف تیم های پایه و ســازندگی 
کنیم. همین باعث شــد که فســاد و ورود افراد 
غیرفوتبالی ضربه زیادی به فوتبال ایران بزند. در 
سال های گذشته به جای این که فوتبال پیشرفت 
کند، پســرفت کرد و همین باعث شد که در همه 
زمینه هــا ازجمله ترانســفر کــردن بازیکنان به 
اروپا ناموفق باشــیم. تا وقتی ساختار باشگاه ها و 
مدیریت در فوتبال اصلاح نشــود اوضاع به همین 

منوال ادامه خواهد داشت.«

شهروند| برگزاری مســابقات والیبال زیر 23 آسیا در اردبیل، 
ظرفیت های این شــهر برای میزبانی از رقابت های بین المللی را 
بیش از پیش نشان داد، اگرچه بار دیگر بانوان نتوانستند به سالن 

وارد شوند.
استقبال بی نظیر 

در شــرایطی که پیش بینی نمی شــد مســابقات زیر 23 سال 
قهرمانی آسیا در اردبیل با اســتقبال خیلی خوبی از سوی مردم 
مواجه شود، برای آخرین دیدار روز نخست این رقابت ها و مسابقه 
بین ایران و پاکســتان از چند ســاعت قبل از مســابقه ظرفیت 
سالن 6 هزار نفری حســین رضازاده تکمیل شد. این سالن که در 
سال های اخیر تجهیز شــده، اولین رقابت بین المللی را میزبانی 
می کرد و سربلند از این آزمایش سخت بیرون آمد. در روز برگزاری 
مسابقات تمامی خیابان های منتهی به ورزشگاه رضازاده مملو از 
خودرو بود و به دلیل طرح ترافیکی کوچه های منتهی به ورزشگاه، 
تعدادی نیز پیاده به محل برگزاری مسابقات آمده بودند. رحمان 

تقی زاده، کاپیتان تیم ملی والیبال زیر 23 ســال ایران در این باره 
می گوید:   »این بــرد را به مردم ایران و به تماشــاچیان خونگرم 
اردبیل تبریــک می گویم. هــواداران واقعا برای ما ســنگ تمام 

گذاشتند. ما وقتی این همه تماشاچی را دیدیم شوکه شدیم.«
استارت پرقدرت ایران

خوان سیچلو، مربی آرژانتینی والیبال ایران که به عنوان دستیار 
در زمان ســرمربیگری ولاســکو و لوزانو در تیم ملی بزرگسالان 
فعالیت می کرد، با تصمیم فدراسیون چند ماهی است که هدایت 
تیم زیر 23 سال را برعهده گرفته است. اولین و جدی ترین آزمون 
ســیچلو و تیمش مسابقات قهرمانی آســیا در اردبیل بود. دیدار 

نخســت امیدهای والیبال ایران در این رقابت ها مقابل پاکستان 
برگزار شد که ایران توانســت با اقتدار تیم حریف را شکست دهد 

و بعد از 2 روز استراحت در مرحله حذفی به میدان خواهد رفت. 
بانوان راه داده نشدند

با این که یک روز قبل از شــروع مسابقات امیدهای آسیا سعید 
درخشنده، نماینده کنفدراسیون والیبال آســیا اعلام کرده بود 
حضور بانوان برای تماشــای این مســابقات منعــی ندارد، عصر 
دوشــنبه بازهم بانوانی که برای حضور در سالن حسین رضازاده 
رفته بودند، پشــت درماندند. بانوان اردبیلی به مراتب اســتقبال 
بیشتری از آقایان داشــتند اما با وجود وعده مسئولان تنها بانوان 
ورزشــکار، خبرنگار و تعدادی از کادر فنی توانستند به سالن راه 
یابند و سایرین با وجود شور و شــوقی که داشتند، پشت درهای 
بســته ماندند. جالب این که بعــد از این اتفاق هیچ مســئولی از 
فدراسیون پاسخ به چرایی پشــت درماندن بانوان با وجود اعلام 

قبلی نداد و باید دید در مسابقات آینده چه اتفاقی رخ می دهد.

 استقبال بی نظیر اردبیلی ها
 از مسابقات والیبال زیر 23 سال آسیا

بانوان باز هم پشت در ماندند!

ستاره های فوتبال بدون پیشنهاد دم از لژیونرشدن می زنند

رویای تقریبا محال
 سهراب بختیاری زاده در گفت وگو با »شهروند«: بازیکنی در حد فوتبال اروپا نداریم
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امروز در ورزش

 نشست خبری 16 ســرمربی لیگ برتری امروز 
قبل از بازی های هفته پایانی در شهرهای مختلف 

برگزار می شود.
  هفته سوم و چهارم لیگ برتر کانوپولوی آقایان از 

امروز در دریاچه آزادی انجام خواهد شد.
  مراسم قرعه کشی لیگ برتر فوتسال در سال 96 

امروز با حضور نمایندگان تیم ها برگزار می شود.
   پزشــکان اســتقلال روی پای مصــدوم امید 
ابراهیمی برای بازی با سپاهان امروز تست نهایی 

را انجام می دهند. 
  فیلیــپ کریــون، رئیس کمیتــه بین المللی 
پارالمپیک امروز به ایران ســفر می کند و با وزیر 

ورزش ملاقات خواهد داشت. 

تیتربازی

 رباط صلیبی پای مسعود حســن زاده مهاجم 
سپاهان پاره و او 6 ماه خانه نشین شد.

  استقلال به دلیل پرتاب لیزر 10 میلیون تومان 
جریمه و ساســان انصاری به دلیل هل دادن داور 3 

جلسه محروم شد.
  با اعلام کادر پزشکی پرسپولیس وحید امیری و 
محمد انصاری، 2 بازیکن مصدوم این تیم به دیدار با 

الوحده می رسند.
  تیم ملی فوتبال ایران در جدیدترین رنکینگ 

فیفا در رده بیست و هشتم جهان باقی ماند.
  از ســوی محمدرضا پوریــا، مرتضی مداحی 
به عنوان رئیس کمیته فنی فدراســیون بدمینتون 

منصوب شد.
  الهه احمدی در جدیدترین رده بندی فدراسیون 

جهانی تیراندازی همچنان در رده هفتم قرار دارد.
  با اعلام ســرمربی تیم ملی وزنه برداری، سعید 
علی حسینی بعد از بازی های کشورهای اسلامی به 

تیم ملی دعوت می شود.

 rnd.ru سردار از روستوف جدا می شود| سایت
روسیه در گزارشی به احتمال جدایی سردار آزمون از 
روستوف اشاره کرد. این سایت نوشت:   »آزمون در 
آخرین جلسه با سران باشگاه در زمستان گذشته به 
آنها اعلام کرد قراردادش در تابستان به پایان می رسد 
و تصمیــم دارد به عنوان بازیکن آزاد خود شــخصا 
برای آینده اش تصمیم بگیرد تا این که آنها به یکی از 
پیشنهادات رسیده پاسخ داده و برای او تعیین تکلیف 
کنند. مسلما در این راه شرایطی که قربان بردی اف 
در باشگاه دارد تأثیر زیادی در آینده آزمون خواهد 

داشت.«
ستاره های پرسپولیس در لیگ دسته اول| 
احمد نوراللهی و امید عالیشــاه، دو بازیکن سرباز 
پرسپولیس هستند که برای خدمت سربازی راهی 
تراکتورســازی شــده بودند، با این حال با توجه به 
محرومیت تبریزی ها از جذب بازیکن، این دو بازیکن 
از فعالیت در این تیم منع شــدند. ایــن دو بازیکن 
امیدوار بودند با صعود ملوان به لیگ دســته برتر، 
موفق شوند فصل آینده با حضور در انزلی، فوتبال و 
ادامه خدمت سربازی خود را در لیگ برتر ادامه دهند 
که این اتفاق رخ نداد و با شــرایط کنونی آنها بایداز 
میان فجرسپاسی و ملوان در لیگ یکی را برای ادامه 

فوتبال انتخاب کنند.
اعتراض ازبک ها به زمان بازی با ایران| تیم ملی 
فوتبال ایران قرار است دوشنبه 22 خرداد هشتمین 
دیدار خودش در انتخابی جام جهانی 2018 روسیه 
را در ورزشــگاه آزادی برگزار کند. پیش تر قرار بود 
این بازی روز 23 خرداد 96 برگزار شود، اما به دلیل 
همزمانی با لیالی قدر قرار شــد ایــن بازی یک روز 
زودتر برگزار شود. حالا اما رسانه های ازبکستانی از 
بی اطلاعی فدراســیون فوتبال این کشور از ساعت 
برگزاری دیدار تیم ملی این کشــور مقابل تیم ملی 
فوتبال ایران ابراز نگرانی کرده و نسبت به زمان شروع 

این رقابت گلایه هایی را مطرح کرده اند.
کی روش، آنالیزور پرتغالی خواست| کارلوس 
کی روش پس از کنار گذاشــتن دســتیاران ایرانی 
خود و دن گاســپار از تیم ملی هنوز با فدراســیون 
فوتبال در این زمینه به توافق لازم نرسیده، اما این 
مربی درخواســت حضور یک آنالیــزور پرتغالی را 
به فدراســیون فوتبال داده است. سرمربی پرتغالی 
تیم ملی که پیش از این مهرداد خانبان را کنار خود 
به عنوان آنالیزور داشــت، یک آنالیزور پرتغالی را به 
فدراسیون فوتبال معرفی کرده تا با او قرارداد بسته 
شــود. با این حال با اعلام رئیس فدراسیون فوتبال، 
این درخواســت کی روش درحال بررســی است تا 

پاسخ نهایی به سرمربی تیم ملی اعلام شود.

خارج از گود 

پایانصفحهبندی:شروعصفحهبندی:زمانصفحهبندی:18/30- 18/00

پشت قهرمانی آسیا مخفی نشویم

مدد نصیری نیا
 پیشکسوت وزنه برداری

در مســابقات قهرمانی وزنه برداری آسیا با این که 
عنوان نخست را کسب کردیم اما نباید به آن اکتفا 
کنیم چون آسیا جایی برای این نیست که ما بتوانیم 
خودمان را جهت حضور در مسابقات جهانی محک 
بزنیم. موجودی فعلی وزنه برداری ایران همین نفرات 
هستند، اگرچه به دلایل مختلف برخی وزنه برداران 
ما از حضور در مسابقات قهرمانی آسیا منع شدند. 
در مجموع تعــداد وزنه بردارانی که حتی در آســیا 
می توانند برای ایران مدال بگیرند، انگشت شــمار 
هستند. متاسفانه در ســبک وزن همچنان ضعف 
داریم و هیچ نفر جدیدی را هــم نمی بینیم که در 
اوزان پایین قوی ظاهر شود. محمد نصیری سال ها 
در ســبک وزن مدال های زیادی کسب کرد و بعد از 
او هم چند نفر مطرح را داشتیم اما دیگر مثل نصیری 
روی کار نیامد. اگر وزنه برداری می آید که وزنه های 
خوبی می زند،  ســریعا وزنش بالا می رود و در اوزان 
بالاتر کار می کند. متاسفانه اگر یکی از نفرات اصلی 
ما در اوزان بالا مصدوم شود، کاملا با مشکل مواجه 
هستیم. دیدید که در سنگین وزن با وجود داشتن 
2 نماینده هیچ مقامی به دست نیامد. البته امیدوارم 
بهداد سلیمی بهبود پیدا کند،  بهادر مولایی برگردد 
و سعید علی حســینی نیز بتواند بعد از سال ها در 
سنگین وزن پرقدرت ظاهر شود. برای حل مشکل 
کیانوش رســتمی نیز باید فکری کرد چون مثل او 
وزنه بردار به زودی در ایــران نمی آید. یک وزنه بردار 
بلغارستانی زمانی که من ســرمربی تیم ملی بودم، 
حضور داشــت و جداگانه تمرین می کــرد. او چند 
قهرمانی به دست آورد و وقتی هم تمام وزنه برداران 
بلغارستانی دوپینگشان مثبت شــد، این ورزشکار 
مشکلی برایش پیش نیامد. درباره رستمی هم علی 
مرادی خودش این راه را به او قبل از المپیک نشان 
داد و حالا باید پایش بایستد. وقتی کیانوش با تمرین 
انفرادی قهرمان المپیک شده،  مگر چه مشکلی است 
که خودش جداگانه تمرین کنــد و برای ایران وزنه 
بزند؟  نباید پشت قهرمانی در آسیا مخفی شویم چون 
مشخص است که وزنه برداری ایران نیاز به پشتوانه 
قوی دارد. همین نفراتی که در آسیا قهرمان شدند 
را به مسابقات قهرمانی جهان اعزام کنید، حتی یک 
مدال هم به دست نمی آید. در مسابقات آسیایی چین 
هیچ وقت از وزنه برداران درجه یک خود اســتفاده 
نمی کند. ما هم نباید اهمیتی به این رقابت ها بدهیم 
و زود بایــد آن را فراموش کنیم. کار در جهانی برای 
تیم ملی سخت تر اســت و آن جا کادرفنی آزمایش 

می شود. 

مدافع  کعبی،  حســین 
سپیدرود رشت: بهتریــن 
خاطراتم در رشت رقم خورد/ 
فقط با غیرت بازیکنان صعود 
کردیم/  وقتی یک نیم سکه به 
ما پاداش می دادند، انگار به بچه ها 
دنیا را داده اند/ هیچ کسی از سپیدرود حمایت نکرد/ 
بعد از دو سال بازی نکردن نشان دادم فوتبال به سن و  
سال نیست/ کسی که در استقلال خوزستان اشکم 

را درآورد، اشکش درآمد

مهــدی تــاج، رئیــس 
فدراسیون فوتبال: باشگاه ها 
با برنامه ریزی خاص به جای 
جــذب بازیکــن خارجی از 
ظرفیت های داخلی استفاده 
کننــد/ اعتصــاب بازیکنــان 
پرسپولیس درست نبود/ جلساتم با 
کی روش فقط بین خودمان اســت، نه نفر سومی و 
مشکلی هم در انجام شدن کارها وجود ندارد/ تمام 

تیم های ملی آدیداس خواهند پوشید

پورعلی گنجی،  مرتضــی 
طارمی  قطر:  السد  مدافع 
نشــان داد چقدر کمک حال 
پرسپولیس اســت/ تبریک 
کی روش را با کمال میل پذیرا 
هســتم/ امیدوارم حس زیبای 
قهرمانی را در سطوح بالاتر هم تجربه 
کنم/ می  خواهم شانسم را در اروپا امتحان کنم/ خدا 
را شــکر می کنم که یکی از بهترین مدافعان لیگ 
ستارگان قطر شدم/ پرسپولیس از ابتدا نشان داد که 

می  خواهد قهرمان شود و به این مقام هم رسید

تریبونتریبون

استقبال از حرکت ارزشی عابدزاده

احمدرضا عابدزاده ازجمله فوتبالیست هایی است 
که همیشه در کارهای خیر و انسان دوستانه حضوری 
فعال دارد. او روز گذشته عکسی در اینستاگرام خود 
منتشر کرد که مورد تحسین هوادارانش قرار گرفت. 
عابدزاده دیروز به عیادت ســامان پسر 16 ساله ای 
رفت که بعد از شکســت پرسپولیس در دربی 84 با 
سکته مغزی درگیر شد و به همین دلیل توان حرکتی 
خود را از دست داد. این هوادار دو آتیشه پرسپولیس 
ماه هاست در بیمارستان به سر می برد اما هنوز کسی 
از باشگاه پرســپولیس و بازیکنان فعلی این تیم به 
ملاقات او نرفته است. با این وجود احمدرضا عابدزاده 
دیروز به عیــادت این هوادار رفت و با شــوخی ها و 
خنده های همیشگی اش به سامان روحیه داد. جالب 
اینجاســت که هواداران عابدزاده در اینستاگرام این 
حرکت انسان دوستانه او را با اعتصاب پرسپولیسی ها 
مقایسه کرده و تعصب و عشــق احمدرضا را به رخ 
بازیکنان فعلی پرســپولیس کشــیده اند. برخی از 
فالوورهای عابدزاده هم با انتقاد از رفتارهای بیرانوند 
یاد و خاطره درخشــش های او برای پرسپولیس را 

زنده کردند.

اینستاگرام

شهروند| تیم فوتبال ســاحلی ایران در سومین 
دیدار خود در مرحله گروهی رقابت های جام جهانی 
فوتبال ساحلی به مصاف نیجریه رفت. در این دیدار 
حســاس که برنده آن می توانســت جواز حضور در 
مرحله بعدی مسابقات را به دســت بیاورد،  ایران در 

ضربات پنالتی موفق شــد با پیــروزی مقابل 
نماینده آفریقا به مرحله یک چهارم نهایی 

راه یافته تا در این مرحله به مصاف تیم 
قدرتمند ســوییس برود. در وقت اول 
بازی تیم فوتبال ساحلی ایران کاملا بازی 
را در اختیار داشت و با 68 درصد مالکیت 

توپ برتری مطلق خود را به نیجریه 
تحمیل کرده بود. امــا با وجود 
آن که تیم کشــورمان بازی را 
کاملا در اختیار داشــت، تنها 

یک بار دروازه حریف آفریقایی را باز 
کرد. محمد احمدزاده در بیستمین 
بازی خود برای تیم فوتبال ساحلی 
موفق شد بیستمین گل ملی اش را 
به ثمر برساند تا ایران یک بر صفر از 
حریف پیش بیفتد. تیم های ایران 
و نیجریه در وقت  دوم و ســوم هم 
درنهایت به نتیجه مســاوی 4 بر 

4 رضایت دادند تــا ضربات پنالتی 
تعیین کننده تیم  صعود کننده به جمع 

8 تیم برتر جهان باشد. تیم ملی فوتبال ساحلی ایران 
ساعت 3 بامداد جمعه 15 اردیبهشت ماه به وقت ایران 
باید به مصاف سوییس برود. سوییس  یکی از تیم های 
قدرتمند و باتجربه در فوتبال ساحلی جهان به حساب 
می آید که شاگردان میرشمسی برای صعود به جمع 
4 تیم برتر باید از سد این تیم قدرتمند عبور کنند. 
پیمان حسینی دروازه بان تیم ملی فوتبال ساحلی 
درباره حریف ایــران در مرحله یک چهــارم نهایی 
جام جهانی گفته است: »سوییس تیمی 
باتجربه و فوتبال ساحلی را بسیار 
خوب بلد اســت. این تیم مربی 
بسیار حرفه ای و کاربلدی دارد 
و بازیکنان باتجربه ای در تیم ملی 
سوییس حضور دارند، به خصوص 
استانکوویچ شــماره 10 این تیم 
که همواره عملکرد بســیار خوبی 
در زمین مسابقه ارایه کرده است. 
امیدوارم مقابل ســوییس بازی 
روان تــری ارایه کنیــم و همه 
تلاش خود را برای رسیدن به 
هدفمان یعنی قرار گرفتن در 
جمع 4 تیم برتــر جام جهانی 
و پــس از آن کســب مــدال 
خوش رنــگ جهانــی به کار 

خواهیم گرفت.«

شهروند| از نیم فصــل دوم لیگ بود که بحث 
بازگشــت پژمان منتظری و مجتبی جباری به 
استقلال مطرح شد اما این اتفاق رخ نداد. نارضایتی 
قطری ها از لژیونرهای ایرانی و رابطه شکرآب ایران 
و قطر باعث شده قطری ها دیگر تمایل زیادی به 
ادامه حضور بازیکنان ایرانی در لیگ ســتارگان 
نداشته باشند. با پایان قرارداد جباری و منتظری 
با الاهلی بــاز هم بحث حضور آنها در اســتقلال 
مطرح شده اما در این باره اخبار جالبی هم به گوش 

می رسد. درحالی که همه تصور می کردند 
منصوریان از بازگشت مجتبی و پژمان 
به استقلال اســتقبال کند اما ظاهرا او 
تمایلــی به حضور جبــاری در تیمش 
نــدارد و فقط منتظــری را می خواهد. 

رضا افتخاری دیروز به صراحت 
گفــت جبــاری جایــی 
منصوریان  لیســت  در 
ندارد و بازگشــت او به 

استقلال منتفی است. 
درحالی  منصوریان 
از بازگشت جباری 
نمی کند  استقبال 
که ســتاره فوتبال 
ایران در الاهلی هم 
وضع خوبی ندارد. 

چهار فصل حضور در الاهلی جباری را به بازیکنی 
محبوب در این تیم تبدیل کرد اما او در فصل اخیر 
وضع خوبی در این تیم نداشت. مصدومیت های 
متوالی و اختلاف با ســرمربی الاهلی باعث شــد 
جباری در الاهلی نیمکت نشین و بیرون از ترکیب 
باشــد. خود جباری هم اختلافش با یوسف آدم 
را تأیید کرده اما او هنوز این شــانس را دارد که با 
آمدن مربی جدید در الاهلی بماند. جباری درحال 
حاضر از هیچ تیمی در قطر و ایران پیشنهاد ندارد 
و تعداد آسیب دیدگی های او در  سال گذشته 
این موضوع را اثبــات می کند که او دیگر آن 
 هافبک بازیساز و ســرپنجه سابق نیست. 
شــاید جباری با این وضع ترجیح بدهد از 
فوتبال خداحافظی کند تا در چند ماه آینده 
مجبور نشود از سر بی تیمی فوتبال را 
کنار بگذارد. همین مصدومیت های 
تکراری باعث شد جباری فرصت 
حضور طولانی مدت در تیم ملی 
و بــازی در اروپــا را از دســت 
بدهد تا بــا وجود این که لقب 
زیدان آســیا را به خود 
داده  اختصــاص 
بود، با حسرت های 
بی شــمار از فوتبال 

خداحافظی کند.

صعود سخت از دور گروهی خیلی ها را نگران کرد

فوتبال ساحلی به مدال جهانی می رسد؟
»نه« استقلال، جباری را به فکر خداحافظی انداخت

»زیدانِ آسیا« در خط پایان


